
                                                    

                                             P R O T O K Ó Ł NR XVIII/2008
                                 Z OSIEMNASTEJ SESJI RADY GMINY MICHAŁÓW
                                    ODBYTEJ W DNIU 20 CZERWCA 2008 ROKU 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Michałowie.

Sesja rozpoczęła się o godzinie 15-tej.

Obecność na sesji stanowi lista obecności.

P o n a d t o  w  s e s j i  u d z i a ł  w z i l i :ę

1. Wójt Gminy – mgr inż. Stanisław Szewczyk 
2. Zastępca Wójta – mgr inż. Henryka Gietka Bębenek
3. Skarbnik Gminy – mgr Halina Głombińska 
4. Inspektor ds. ochrony środowiska – mgr Dorota Purtak
5. Pan Zenon Mazur -  inspektor nadzoru budowy sieci wodociągowej na 

terenie gminy. 
6. Pan Leszek Rauner – inspektor nadzoru budowy sieci wodociągowej na 

terenie gminy.
7. Doradca prawny.
8. Sołtysi z terenu gminy Michałów.

 
Ad.1.
Przewodniczący Rady Gminy otwierając sesję wypowiedział „WYSOKA RADO” 
otwieram zwyczajną sesje Rady Gminy Michałów – przywitał wszystkich 
obecnych stwierdzając iż na ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczy 
13 radnych zatem Rada Gminy jest władna do podejmowania prawomocnych 
uchwał i rozstrzygnięć.

Przewodniczący Rady Gminy na Sekretarza obrad wyznaczył Radnego Pana – 
Jarosława Wleciała zgodnie z zapisem w Statucie Gminy.

Ad. 2.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że Panowie Radni otrzymali wraz 
z zawiadomieniem na sesję porządek obrad sesji , który dla przypomnienia 
odczytam.

1. Otwarcie , które już było.
2. Przyjęcie porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja z realizacji zadań inwestycyjnych w 2008 roku .



5. Informacja z realizacji Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Michałów.
6. Informacja z realizacji Planu Ochrony Środowiska i Planu Gospodarki 

Odpadami dla Gminy Michałów.
7. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w 

okresie międzygminnym.
8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Sprawozdanie Wójta z prac między sesjami.
10.Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.
11.Rozpatrzenie projektów uchwał:

- w sprawie poszerzenia składu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy ;
- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2008 rok
- zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty targowej
- w sprawie dopłaty do ceny wody dostarczanej przez Związek     
   Międzygminny „PONIDZIE”  w Kielcach dla mieszkańców gminy   
   Michałów w roku 2008
- zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia warunków pracy i płacy    
  Wójta Gminy oraz  upoważnienia Przewodniczącego Rady Gminy do   
  dokonywania czynności w sprawach  z zakresu prawa pracy wobec 
  Wójta
- w sprawie sprzedaży nieruchomości gminnej położonej w miejscowości 
  Tur Piaski 
- w sprawie sprzedaży nieruchomości gminnej położonej w miejscowości 
  Sędowice
- w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
   usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze , z wyłączeniem 
   specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
   psychicznymi , oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 
   zwolnienia od opłat , jak również tryb ich pobierania przez Gminny 
   Ośrodek Pomocy Społecznej w Michałowie.
- w sprawie realizacji zadań w niektórych działach budżetu gminy na   
   2008 rok

12.Wolne wnioski i informacje
13.Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady Gminy pyta czy są propozycje zmian do przedstawionego 
porządku.

Radny Mazur  Łukasz zgłasza wniosek formalny o podjęcie uchwały w sprawie 
podwyższenia diet dla radnych i umieszczenie w punkcie 11 jako kolejny 
podpunkt porządku obrad sesji.

Radny Kowalczyk zgłasza wniosek formalny zamiast projektu uchwały 
w sprawie realizacji zadań w niektórych działach budżetu gminy na 2008 rok , 
a przyjęcie tylko harmonogramu działań zapisem w protokole.

Radny Bartosiński zgłasza wniosek formalny o podjęcie uchwały w sprawie 
wymiany  pieca w szkole  Gimnazjum w Węchadłowie. 



Przewodniczący Rady Gminy wniosek formalny Radnego Mazura poddaje pod 
głosowanie.
W wyniku głosowania 8 za 3 przeciw, 3 wstrzymujące.

Przewodniczący Rady Gminy wniosek formalny Radnego Kowalczyka poddaje 
pod głosowanie.
W wyniku głosowania 14 za.

Przewodniczący Rady Gminy wniosek formalny Radnego Bartosińskiego 
poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za , 1 wstrzymujący.

Przewodniczący Rady Gminy porządek obrad ze zmianami poddaje pod 
głosowanie.
W wyniku głosowania 14 za. Porządek obrad sesji ze zmianami został 
przyjęty.

Ad.3.
Kolejnym punktem porządku obrad jest protokół z poprzedniej sesji Rady 
Gminy Michałów, protokół jest wyłożony do wglądu na sali obrad , a także 
dostępny w biurze rady.
Czy są uwagi do treści protokołu.
Uwag nie było.
W wyniku głosowania 14 za protokół z poprzedniej sesji został 
przyjęty.

Ad 4.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że przechodzimy do kolejnego punktu 
porządku obrad sesji informacji Wójta Gminy z realizacji zadań inwestycyjnych 
w 2008 roku.
W związku z tym tematem witam na dzisiejszej sesji Panów :inż. Zenona 
Mazura i inż. Leszka Raunera , którzy pełnią nadzór inwestorski nad 
realizowanym obecnie przez gminę Michałów etapem  inwestycji wodociągowej 
i udzielą odpowiedzi na ewentualne pytania Państwa Radnych dotyczące stanu 
realizacji  wodociągu po informacji  przedstawionej przez Pana Wójta .
Przewodniczący Rady Gminy prosi Wójta o przedstawienie informacji 
z realizacji zadań inwestycyjnych.

Wójt Gminy informuje , że w temacie wodociągowania jesteśmy na etapie 
miejscowości Tur Piaski natomiast sprawa  usytuowania instalacji 
wodociągowej przysiółku  Michałów – Betlejem będzie również wyjaśniona 
przez obecnych tu inspektorów.  
Radny Stanek Krzysztof ja zwracam się do Panów inspektorów z pytaniem ,jak 
to się stało , że był nadzór ,a w Michałowie Betlejem popełniono takie błędy, 
czy nie można było wcześniej zwrócić uwagi na jaką głębokość należy zakopać 
rury tylko dopiero teraz to zauważono.
Radny Tyburczyk  ja powiem , że wykonawcy weszli na teren bardzo szybko 
zasypali i sprawa zakończona.



Przewodniczący Rady Gminy zwraca  uwagę , że to należy do wykonawcy 
co porusza Pan Tyburczyk , a obecni Panowie prowadzą nadzór inwestorski.
Radny Motyka jak to się stało że rury zostały zakopane nieprawidłowo
w Michałowie – Betlejem .
Wójt odpowiada , że firma weszła przed podpisaniem umowy z wykonawcą 
i inspektorem nadzoru. My jako gmina za wykonanie tej roboty nie 
zapłaciliśmy.
Radny Wleciał nam chodzi o Michałów że wykonawca poszedł na inne 
miejscowości np. Tur Piaski ,a tu niezakończone  i nie wiadomo kiedy będzie.
Następnie odpowiedzi w temacie wodociągowania udziela inż.Leszek Mazur,
który powiedział , że myśmy zastali stan istniejący , błąd polega na tym ,że 
winno być 40 cm poniżej strefy przemarzania , a stało się inaczej.
Koszty związane z tym stanem rzeczy ponosi wykonawca .
Przepisy mówią jednoznacznie i my nic nie zmienimy wykonawca przywraca do 
stanu pierwotnego , drogę należy zrobić w tym roku .
Wykonawca zasypał przed odbiorem na odcinku 5 km ,zainwestował duże 
pieniądze .Wodociąg musi być wybudowany zgodnie z polską normą.
Wykonawca ma terminy  dlatego Państwo macie racje , że macie pretensje do 
wykonawcy bo to on się zobowiązał do wykonania , a jeżeli nie to poniesie 
koszty. My jako nadzór nie podpisaliśmy wykonania czy tą sprawę wygramy nie 
wiemy. Umowa dotyczy całości odbiór jest grudzień 2009 roku.
Przewodniczący Rady Gminy powiedział , że wykonawca chce iść na kompromis
gdybyśmy wiedzieli , że tą właśnie drogę będziemy budować to byłoby na 
naszą korzyść.  Wykonawca musi naprawić błąd nie obciążać gminy.
Inspektor nadzoru  wykonawca musi teren doprowadzić do stanu normalnego , 
dlatego równiarka musi to wszystko wyrównać. Mamy również obawy,że może 
zamarznąć i rury popękają.
Radny Kwiecień aby drogę  doprowadzić do normalnego stanu jest 
obowiązkiem wykonawcy 
  Wójt Gminy powiedział , że droga jest zniszczona , mieszkańcy weszli w pas 
drogowy, mieliśmy problemy z projektowaniem dlatego nie wiedzieliśmy co 
mamy robić. Dla przykładu podam miejscowość Jelcza Mała , gdzie był upór nie 
mogliśmy się dogadać. Oprócz tego warunki pogodowe np. teren podmokły  
wycinka drzew ,krzaków.
Są to bardzo trudne sprawy możemy wejść w konflikt i wody nie będziemy 
mieć bo będziemy się sądzić. Droga ma 14 m wodociąg idzie skrajem drogi .
Radny Kowalczyk – ja mam prośbę , aby zakończyć ten temat ,zgodnie z 
ustawą o samorządzie gminnym Wójt kieruje sprawami bieżącymi i podejmuje 
decyzje na podstawie specyfikacji. Ma zameldować , że rozpoczyna roboty .
Radny Motyka uważam , że winy nie należy kierować na mieszkańców ,bo firma 
powinna to zrobić dobrze.
Radny Tyburczyk już na etapie dokumentacji były  błędy. Droga Michałów 
Betlejem  to droga gminna i można było wodociąg ciągnąć przez działki rolne 
i nic by nie było.
Radny Wleciał mam pytanie do Wójta czy prowadzone były negocjacje 
z firmą , aby wykop był 1,6 m . Ja uważam , że dla nas byłoby korzystniejsze 
nawiezienie kamienia.
Wójt Gminy powiedział , że koszty drugiego przekopania będą wynosić 60 tys. 
Doradca prawny wyjaśnia , że tego nie można tak pozostawić bo jest norma .



Radny Kowalczyk , prośba , aby pilnować tą inwestycję , by była dobrze 
wykonana .
Przewodniczący Rady Gminy podziękował  za informacje i udział w sesji.

Przewodniczący Rady Gminy ogłasza 10 minut przerwy.
Przewodniczący Rady Gminy po przerwie wznawia obrady sesji.
Wójt Gminy kontynuuje dalej temat stwierdzając , że  musimy doprowadzić pas 
drogowy do należytego stanu bo tak jest przy niektórych drogach.
Podobnie jest w  Węchadłowie wykonany jeden przepust, a drugi również 
w Węchadłowie na drodze Węchadłów  Przezwody jest obawa , że droga ta 
będzie niszczona , w zasadzie uczęszczana przez mieszkańców i pojazdy 
z Przezwód ,a w szczególności posłuży Spółdzielni.
Kolejna sprawa to dokumentacja na budowę przedszkola w Michałowie jest 
w toku , na koniec lipca będzie pełna wtedy będziemy składać wniosek.
Zleciliśmy audyt energetyczny na szkołę- gimnazjum w Węchadłowie. 
Uzyskanie środków będzie na ocieplenie budynku użyteczności publicznej.
Wójt Gminy wyjaśnia , że jest wydzielona kwota  na kamień  i przetarg będzie 
ogłoszony na tą kwotę.
Radny Kowalczyk na drogę do Węchadłowa było 145 tys.
Skarbnik Gminy wyjaśnia ,że ogłaszając przetarg nie znaliśmy ceny, mamy 
mniejsza wartość do ilości zestawów, roboty ziemne mają być 50% na 50%.
Radny Stanek na drogę od  Zagajówka do Jelczy Małej trzeba nawieść grubego 
kamienia , a nie opoki, która jest nie trwała.
Radny Tyburczyk , a co z poszerzeniem drogi Michałów – Betlejem.
Radny Kwiecień ja chcę zapytać co z drogą Góry do cmentarza.
Wójt Gminy odpowiada , że na Betlejem jest zrobiona dokumentacja , 
natomiast Góry jeszcze, ale będziemy robić tak jak jest w harmonogramie.
Radny Pruś pytanie jak będzie odbywał się wykup działek na poszerzenie drogi 
Michałów Betlejem.
Doradca prawny wyjaśnia , że jeżeli droga jest wąska to należy dokupić od 
prywatnych właścicieli. Jeżeli właściciel nie sprzeda to jest wywłaszczenie .
Ceny będą do negocjacji 
Radny Motyka jakie mamy środki na drogi powiatowe.
Wójt Gminy my z własnych środków będziemy robić , ale Powiat musi być 
50 % na 50 %.
Radny Wleciał na Turze i Kołkowie 50 na 50 , a Michałów – Dębówka jaki 
procent.
Radny Tyburczyk niech Pan Wleciał nie robi prezentu dla Powiatu.
Radny Oleksy dlaczego mamy pretensje do inspektora nadzoru , przecież to nie 
on jest wykonawcą. Firma przyznaje się do błędów i ma naprawić.
Mam pytanie czy wodociąg będzie ciągnięty w kierunku Tura, Zawala czy 
pójdzie w kierunku Sędowic.
Radny Wleciał ja ponawiam sprawę co dalej robimy z drogami powiatowymi.
Przewodniczący Rady Gminy powiedział ,aby jechać do Starostwa i rozmawiać 
bo musimy wiedzieć co Powiat planuje.

 
Ad 6.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że przechodzimy do kolejnego punktu 



porządku obrad .
Prosi Panią Dorotę Purtak – inspektor ds. ochrony środowiska o przedstawienie 
informacji z realizacji Planu Ochrony Środowiska  i Planu  Gospodarki 
Odpadami.
Pani Dorota Purtak przedstawia informację .(informacja stanowi załącznik do 
protokołu)
Radny Stanek chciałbym wiedzieć jak sprawa przedstawia się z eternitem.
W niektórych miejscach robią się wysypiska
Pani Purtak wyjaśniła procedurę likwidacji pokryć dachowych eternitem oraz 
proces jego niszczenia. Wszystkie procedury odbywają się w Starostwie i za 
odpłatnością , jest firma która się tym zajmuje .
Radny Kwiecień ja osobiście miałem do czynienia z taką sprawa zwróciłem się 
do Starostwa , gdzie wskazano mi jaka jest opłata , dlatego powiem , że opłata 
za czynności przewyższyła koszty tego eternitu.
Powiem jeszcze o firmie , która na terenie naszej gminy zabiera śmieci i kwota 
jaką pobiera jest wyższa niżeli w innych rejonach , dlatego mówię to dla 
informacji , bo można  przeprowadzić rozmowy z właścicielami firmy w sprawie 
umów na wywóz śmieci. 
Zastępca Wójta wyjaśnia , że są sprawy indywidualne każdego mieszkańca 
i on winien rozmawiać z właścicielem firmy świadczącej usługi.
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za informację.

Ad 7.
Przewodniczący   Rady Gminy informuje , że kolejnym punktem porządku 
obrad sesji jest informacja Przewodniczącego Rady o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym
Przewodniczący Rady Gminy informuje:
– prowadziłem rozmowy w temacie wodociągowania wspólnie z Wójtem 

z mieszkańcami wsi Jelcza Mała którzy byli oporni co do przejścia wodociągu 
przez ich działki,

– pod nieobecność Pana Wójta wspólnie z Panią Skarbnik rozmawialiśmy 
z inspektorami nadzoru w temacie wodociągowania, 
uczestniczyłem w spotkaniu  z dyrektorami szkół,

– Pan Tyburczyk chciałbym powiedzieć , że Pan Przewodniczący nic nie 
powiedział o wyjazdowym posiedzeniu komisji na drogi, a przecież było

–  
Ad.8.
Kolejny punkt dzisiejszych obrad Rady Gminy stanowią interpelacje i zapytania 
radnych.
Proszę Państwa radnych o zadawanie w tym punkcie pytań , na które zostaną 
w miarę możliwości udzielone odpowiedzi w punkcie 12 dzisiejszych obrad 
tj. wolne wnioski i informacje.
Pytań w tym punkcie nie było.

Ad 9.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że kolejny punkt obrad to 
sprawozdanie z prac między sesjami.
Prosi Wójta o przedstawienie sprawozdania.
Wójt Gminy informuje:



– odbyło się spotkanie z nauczycielami, mam wyniki szóstoklasistów, wyniki 
słabe,dużo środków gmina wydaje dla szkół,nauczyciele strajkują nie 
zapewniając sobie żadnej przyszłości  ponieważ w postulatach nie żądają 
środków na oddział szkolny. Trzeba z wszystkimi komisjami zorganizować 
spotkanie 

– uczestniczyłem w szkoleniu na temat obronności kraju (łącznie ze 
strzelaniem z broni krótkiej), gmina powinna również wykonywać inne 
zadania nie tylko inwestycje 

– podpisano umowę z firmą  o audyt o ochronie  danych osobowych 
– w Urzędzie Gminy, 
– finansowanie RPO , brawo budowlane nie wyjaśnione nadal,
– 15 czerwca odbyły  się na terenie naszej gminy biegi dlatego składam 

podziękowania wszystkim uczestnikom ,Radnemu  koledze Bartosińskiemu 
który to wspólnie z panią Jolantą Morgas jako jedyni przedstawiciele 
reprezentowali Radę Gminy na biegach,

Radny Kowalczyk mam apel do wszystkich,aby wszystkie szkoły na terenie 
gminy były przygotowane do nowego roku szkolnego.
Przewodniczący Rady Gminy podziękował Wójtowi za sprawozdanie .
Sprawozdanie zostało przyjęte.

Ad.10.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że kolejnym punktem porządku obrad 
jest informacja o realizacji uchwał z poprzedniej sesji .
Prosi Zastępcę Wójta Gminy o przedstawienie informacji.
Zastępca  Wójta Gminy przedstawia informacje.
Informacja została przyjęta.

Ad .11.
Kolejnym punktem porządku obrad jest jest rozpatrzenie projektów uchwał.
W materiałach na sesję Państwo radni otrzymali projekt uchwały w sprawie 
poszerzenia składu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy wraz z uzasadnieniem.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno- Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinię – opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi o zgłaszanie kandydatur na członków 
Komisji Rewizyjnej.
Radny Oleksy zgłasza Radną Wójcik Bożena.
Radny Wleciał zgłasza Radnego  Motyka Rafał.
Zgłoszeni kandydaci wyrażają  zgodę.
Przewodniczący Rady Gminy kandydaturę Radnej Wójcik Bożena poddaje pod 
głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za.
Przewodniczący Rady Gminy kandydaturę Radnego Motyka Rafał poddaje pod 
głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały.

Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie poszerzenia składu 



Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Michałów.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za uchwała została przyjęta.

Wraz z zawiadomieniem na sesje Państwo Radni otrzymali projekt uchwały 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2008 rok.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno- Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinię – opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Skarbnika Gminy o uzasadnienie
do uchwały. 
Skarbnik Gminy wyjaśnia:

– w dziale 852 rozdział 85295 § 2023 zwiększa się dochody budżetu gminy
o kwotę 73 800 opieka społeczna.

-   natomiast zmniejsza się wydatki budżetu gminy o kwotę 45 000 zł zadania 
    inwestycyjne roczne w 2008 roku asfaltowanie drogi Michałów - Piaski.
– następnie zwiększa się wydatki budżetu gminy o kwotę 118 800 zł w tym

dział 700 rozdział 70005 § 6050 o kwotę 45 000 zł na zagospodarowanie 
centrum miejscowości Michałów i zwiększa się wydatki w 2008 o kwotę 
45 000 zł z przeznaczeniem na dokumentację kwota 43 800 zł.

Radny Kowalczyk sprawa dotyczy przeniesienia wydatków związanych 
z harmonogramem ,specyfikacja jest zgodna Rada Gminy zobligowała Wójta 
Gminy do przedstawienia harmonogramu .
Wójt Gminy będziemy realizować w miarę posiadanych środków tj. utwardzenie 
placu, oświetlenie realizacja będzie  w takim zakresie jak Rada zdecyduje 
Przewodniczący Rady Gminy odczytuje harmonogram.
(harmonogram stanowi załącznik do protokołu)
Radny Tyburczyk w czasie  analizowania na poprzedniej sesji kwota była 
mniejsza.
Radny Kowalczyk należy skupić się na najważniejszych zadaniach , skorzystać 
z kwoty 500 tys.
Radny Oleksy zrezygnować z kostki brukowej ,a wykonać oświetlenie.

Pan Wójt ja proszę o kwotę , a my przygotujemy koncepcje według kosztorysu.
Radny Kowalczyk jako wniosek proponuje dokonać zapisu w protokole sesji 
jeżeli Rada Gminy wyrazi zgodę , że 25 % kwoty tj.   kwotę 650 tys. 
przeznaczyć na przygotowanie terenu ,aby skorzystać w ten sposób z kwoty 
500 tys.,która jest wyznaczona.
Taki zakres robót żeby w tej  kwocie się zmieścić.
Przewodniczący Rady Gminy propozycję Rady Gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za propozycja została przyjęta.

Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2008 rok.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 12 za 1 nieobecny w czasie głosowania.



Uchwała została przyjęta.

Kolejnym projektem uchwały ,którą Państwo Radni otrzymali w materiach 
sesyjnych jest projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty 
targowej.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno- Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinie - opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi o pytania.
Radny Tyburczyk mam pytanie czy wpływają do budżetu gminy dochody 
z opłaty targowej .
Skarbnik Gminy odpowiada , że osoby ,które prowadzą handel obwożny  po 
terenie naszej gminy nie chcą uiszczać opłat , ale niewielkie kwoty wpływają .
Decyzje zostały wydane na dzień dzisiejszy nikt się nie odwołał , sołtysi nie 
wywiązali się z umowy dlatego rozwiązano umowy. Kwota z tego tytułu to 
2000 zł.
Sołtys wsi Jelcza Mała stwierdza , że opłaty są duże i oni nie będą  jeździć.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały.
Sekretarz odczytuje projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty 
targowej.
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie. 
W wyniku głosowania 13 za uchwała została przyjęta.

W materiałach na sesję radni otrzymali projekt uchwały w sprawie dopłaty do 
ceny wody dostarczanej przez Związek Międzygminny „PONIDZIE”w Kielcach
dla mieszkańców gminy Michałów w roku 2008.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno- Gospodarczego Budżetu i Finansów odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinie -opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie dopłaty do ceny wody 
dostarczanej przez Związek Międzygminny „PONIDZIE” w Kielcach dla 
mieszkańców gminy Michałów w roku 2008.
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za uchwała została przyjęta.
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłasza 10 minut przerwy.

Po przerwie przewodniczący Rady Gminy wznawia obrady sesji.

Przewodniczący Rady Gminy przystępuje do kolejnego punktu porządku 
obrad sesji uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia warunków pracy 
i płacy Wójta Gminy oraz upoważnienia Przewodniczącego Rady Gminy do 
dokonywania czynności w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Wójta.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno- Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinię – opinia pozytywna.



Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
ustalenia warunków pracy i płacy Wójta Gminy oraz upoważnienia 
Przewodniczącego Rady Gminy do dokonywania czynności w sprawach
z zakresu prawa pracy wobec Wójta.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 12 za 1 nieobecny w czasie głosowania.
Uchwała została przyjęta.

Radny Mazur Łukasz wycofuje wniosek o podwyższeniu diet dla radnych.
Przewodniczący Rady Gminy wniosek poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za wniosek został wycofany.

Przewodniczący Rady Gminy informuje , że kolejnym punktem porządku obrad 
sesji jest projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gminnej 
położonej w miejscowości Tur Piaski.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno- Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinie – opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Zdrowia , Oświaty 
Kultury Bezpieczeństwa Publicznego ,Bezpieczeństwa Przeciwpożarowego 
o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinię – opinia pozytywna.
Radna Wójcik zgłasza poprawkę do projektu uchwały proponuje dopisać
w § 3 „ na potrzeby miejscowości Tur Piaski ,Tur Dolny i Tur Górny”
Przewodniczący Rady Gminy poprawkę Radnej Wójcik poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za  poprawka przyjęta.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 
gminnej położonej w miejscowości Tur Piaski wraz z poprawką.

Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały wraz z poprawką poddaje pod 
głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za – uchwała zostaje przyjęta. 

Przewodniczący Rady Gminy przystępuje do kolejnego punktu porządku 
obrad sesji projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gminnej 
położonej w miejscowości Sędowice.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno -Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinię opinia pozytywna.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji
Zdrowia Oświaty Kultury ,Bezpieczeństwa Publicznego ,Bezpieczeństwa 
Przeciwpożarowego o odczytanie opinii.
Przewodniczący komisji odczytuje opinie -opinia pozytywna.

Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 



uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 
gminnej położonej w miejscowości Sędowice,.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za – uchwała została przyjęta.

W materiałach na sesję radni otrzymali projekt uchwały w sprawie 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 
i specjalistyczne usługi opiekuńcze , z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe warunki 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat , jak również tryb ich 
pobierania przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Michałowie.

Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno- Gospodarczego o odczytanie opinii.
Przewodniczący odczytuje opinię opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Oświaty 
Kultury Bezpieczeństwa Publicznego , Bezpieczeństwa Przeciwpożarowego
o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinię – opinia pozytywna.

Przewodniczący Rady gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie  szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze , z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat , jak również tryb ich pobierania przez Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej w Michałowie. -
Przewodniczący Rady Gminy poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za uchwała została przyjęta.

Przewodniczący Rady Gminy ,że kolejny punkt porządku obrad to przyjęcie 
harmonogramu , który został przyjęty wnioskiem formalnym przez Radę 
Przewodniczący Rady Gminy prosi o dyskusje.
Radny Kowalczyk ja dlatego zamieniłem projekt uchwały na harmonogram , 
gdyż takiej uchwały nie możemy podejmować , bo mamy już uchwalony budżet
Na posiedzeniu Komisji budżetowej zostało rozpisane bardzo dokładnie oraz 
przedyskutowane dlatego harmonogram przyjmiemy przez przegłosowanie.
Przewodniczący Rady Gminy harmonogram poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania  13 za harmonogram został przyjęty.
Radny Pruś prosi o głos w temacie oświetlenia ulicznego , było 8 punktów ,
a w harmonogramie znajduje się 4 punkty, dlatego chcę powiedzieć , że jest
to mało dlatego powinno być 8 i proponuję przywrócić 8 punktów.
2 lampy obok szkoły w kierunku Pana Zięby i 6 lamp w kierunku moim dlatego 
to co jest obecnie  będzie mało. Dlatego proszę o przegłosowanie. 
Przewodniczący Rady Gminy wniosek  Radnego Prusia  o 8 punktów 
oświetleniowych w miejscowości Zagajów poddaje pod głosowanie . 
W wyniku głosowania 8 za 3 wstrzymujące.



Przewodniczący Rady Gminy proponuje 6 zestawów dla miejscowości Wrocieryż 
uważam , ze to co zapisane jet mało jet to bardzo skromnie, droga zaniedbana 
i trzeba to podratować dlatego wnioskuję o 6 zestawów.
Przewodniczący Rady Gminy wniosek  poddaje pod głosowanie.

Radny Bartosiński mam pytanie jak sprawa wygląda z kamieniem do Przezwód 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział , że będą negocjować z Wójtem 
Sołtys wsi Pawłowice powiedział , że w kierunku łąk jest droga i są przepusty 
które zagrażają bezpieczeństwu dlatego prośba , aby coś z tym zrobić.
Radny Mazur prosi o przygotowanie procedury sprzedaży działek szkolnych 
w Sędowicach, uprawianych na dzień dzisiejszy przez nauczycieli

W O L N E  W N I O S K I  I  Z A P Y T A N I A  

1. Radny Kwiecień – harmonogram na wieloletnie działanie mam na uwadze
drogę do cmentarza w Górach jest w tym roku 2008 przewidziana do 
remontu, ale jest jednak 15 tys jest w tym roku dlatego zlecamy 
wykonanie.  ̀ `
Drugie pytanie co dalej z pałacem w Górach. na jakim jest etapie

2. Wyjaśnienie jak winno zapalać się oświetlenie uliczne mam na uwadze 
godziny oświetlenia w miejscowości Góry. zapala się w różnych oporach

3. Radny Cichoński doprowadzenie drogi do należytej używalności 
w miejscowości Pawłowice 

4. Radny Bartosiński prosi , aby wydzielić środki na kotłownię 
w Węchadłowie  , żeby coś robić.

5. Skarbnik Gminy odpowiada , że muszą być zmiany w budżecie
6. Radny Tyburczyk  czy jest możliwość skorzystania z równiarki gdyż

 w miejscowości Kołków została droga porwana przez burzę.
- mieszkańcy wsi Karolów zwracają  się o oświetlenie uliczne  raz załącza 
się wcześniej raz później
- prośba o wymianę okien w świetlicy w Kołkowie 
- co dalej z Planem Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Michałów

Przewodniczący Rady Gminy informuje , że odpowiedzi na powyższe zapytania 
zostaną udzielone na sesji następnej. 

Przewodniczący Rady Gminy wypowiedział „WYSOKA RADO” wobec 
wyczerpania się porządku obrad sesji zamykam zwyczajna sesję Rady Gminy 
Michałów dziękując wszystkim za udział.
(sesja zakończyła się o godzinie 19 tej)
Sekretarz obrad                                     PRZEWODNICZĄCY
JAROSŁAW WLECIAŁ                              R A D Y  G M I N Y
                                                                    Zygmunt Mika

Protokolant 
Teresa Dzierżak 


